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Referat 

 

Dagsorden  
 FREDERICIA  

 K O M M U N E  

 

 

Møde i Handicaprådet 

 
Deltagere: 

Peder Tind, Bente Ankersen, Belinda Møller Videsen, Connie Maybrith Jørgensen, Susanne Eilersen, 

Dorte S. Jensen, Niklas Andersen, Børge Larsen, Brian Sørensen, Jan Filbært, Holger Torp, Henriette 

Korf Graversen ,Yelva Bjørnholdt Jensen og Pia Lindegaard Nielsen (Sekretær) 

 

Afbud: 
 

 

Dagsorden Tid  Beslutning 

1. Godkendelse af dagsorden 

 

 

      2½ min Godkendt 

 

Susanne er forsinket. Hun har bedt 

om, at punkt 3 vedr. konstitueringen 

udsættes til hun er kommet. 

 

Punkt 7: Høring - pårørendepolitik 

på handicapområdet rykkes frem og 

drøftes uden Susanne. 

2. Godkendelse af referat 

 

Bilag 1: Referat 

 

      2½ min Godkendt 

3. Konsituering af Handicaprådet  

 

- Velkommen til nyt medlem Jan Filbært 

 

- Valg af næstformand blandt rådets 

politiskemedlemmer 

 

10 min Jan stiller op som næstformand. 

Ingen modkandidater.  

Der er opbakning til Jan som 

næstformand, hvor hans 

arbejdsmæssigeerfaring fra 

handicapområdet fremhæves. 

 

Bemærkning:  

Der udtrykkes tvivl ift. om 

næstformandsposten bør besættes af 

en politiker, der sidder i udvalg?  

Det står der ikke noget om i 

Handicaprådets forretningsorden. 

 

Mødetidspunkt:  

kl. 17-19 

Mødedato:  

13.04.21 

Mødested: mødelokale 620 
 

Blad nr. 5  

Handicaprådet 

  X
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Dagsorden  
 FREDERICIA  

 K O M M U N E  

- Formandskabet opfordres til at 

genbesøge Handicaprådets 

forretningsorden med henblik på at 

komme med et oplæg til revidering  

 

4. Præsentation af:  

 

- Morten Bjørn Pors Ilsøe ny koncernchef 

for Senior og Sundhed  

 

- Henriette Korf Graversen ny koncernchef 

for Social og Handicap 

 

15 min Morten og Henriette giver en kort 

præsentation af deres baggrund og 

faglige interessepunkter.    

 

- Handicaprådet ser frem til 

samarbejde 

5. Oplæg:  

Introduktion til Lev og Klapjob v. Rikke 

Blomgren og Kjeld Allan Møller-Madsen 

 

Koncernchef for Beskæftigelse Sanela 

Ljeskovika deltager på punktet 

Bilag 2: Sagsfremstillinger (SOB 

24.3.21): 

 

- Klapjob Fredericia 

- Orientering om Indsatser for øget 

beskæftigelse for borgere med handicap 

 

- Orientering om samarbejdet med 

Sammenslutning af Unge Med Handicap 

(SUMH) 

 

Sagerne giver et indblik i kommunens 

igangværende beskæftigelsesindsatser på 

handicapområdet 

 

30 min Oplæg v. Rikke -Lev. Lev er en 

landsdækkende organisation, som 

fokuserer på livet med 

udviklingshandicap 

 

Rikke indleder med at fortælle, at 

Lev ikke har en kredsbestyrelse i 

Fredericia. Det er noget, hun arbejder 

for at få op at stå - hun lægger op til 

at Handicaprådet arbejder med 

 

Rikke er kredskonsulent for syd. 

Hun foreslår, at Fredericia kan 

tilslutte sig Vejle/Kolding kredsen 

 

Kredssamarbejdet kunne involvere 

Social og Beskæftigelsesudvalget, 

Sundhedsudvalg, Handicaprådet mf., 

hvor der f.eks. kan samarbejdes om 

udarbejdelsen af en handicappolitik. 

– hvad der giver mening i Frederica? 

 

Rikkes oplæg tager afsæt i 

spørgsmålene: 

”Hvad er det Lev kan tilbyde? Hvad 

er det vi gør?” 

(PP videresendes til Handicaprådet) 

 

 

Oplæg v. Claus - KlapJob 
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Claus lægger ud med at udtrykke 

glæde over den samarbejdsaftale 

Fredericia Kommune er indgået med 

KlapJob. 

 

Claus giver med sit oplæg et indblik 

i, hvad KlapJob er og de resulteter de 

har skabt. 

(PP videresendes til Handicaprådet) 

 

KlapJob laver skånejob og fleksjob 

til mennesker med 

udviklingshandicap og andre 

kognitive vanskeligheder. Det vil 

sige job til mennesker, der for 

eksempel har autisme, ADHD, 

spasticitet, epilepsi, muskelsvind 

eller erhvervet hjerneskade, der gør, 

at de har behov for støtte til at 

komme ind på det ordinære 

arbejdsmarked. 

 

Handicaprådet er begejstrede for 

samarbejdsaftalen med KlapJob og 

byder Claus/KlapJob velkommen til.  

 

Rikke afrunder med en opfordring til 

at sende lev-medlemmer i deres 

retning. ”Så vi får startet en kreds” 

 

Niklas tager imod opfordringen– og 

vil gå videre den 

 

6. Høring: Kvalitetsstandard for 

Stoppestedet – Borgernes Hus  

 

Leder for Din Indgang og Stoppestedet 

Lars Engelbrecht Schau deltager på 

punktet 

 

Bilag 3: Sagsfremstilling (SOB 1.2.21) 

 

15 min Lars kontekster dagsordenspunktet. 

 

Stoppestedet er i dag et visiteret § 

104-tilbud (SEL). Borgere kan derfor 

kun benytte tilbuddet, hvis de er 

visiteret gennem 

myndighedsafdelingen. Ved at fjerne 

en del af visitationen lettes det 

administrative arbejde og tilbuddet 

gøres mere tilgængeligt.  
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- Kvalitetsstandard: Stoppestedet – 

Borgernes Hus (SEL §104) 

 

Bilag 4: Kvalitetsstandard for 

Stoppestedet – Borgernes Hus 

 

Det ikke-visiterede tilbud skal være 

et værdiskabende fokusskifte, hvor 

brugere ikke skal beskrive, hvor 

dårlige de er for at få adgang til 

tilbuddet. Det skal muliggøre mere 

glidende overgange, som vil styrke 

samarbejdet med kommunens andre 

tilbud og frivillige organisationer. 

Således kan borgere få støtte i 

Stoppestedet – Borgernes Hus ved 

behov og uden unødig ventetid. 

 

Fællesnævneren for brugergruppen 

vil fortsat være: psykisk sårbarhed. 

 

Handicaprådet drøfter 

dagsordenspunktet med Lars.  

 

Høringssvar: 

Handicaprådet bakker op om 

kvalitetsstandarden og den 

forandring der medfølger  

 

– Pia videregiver høringssvaret  

7. Høring: Pårørendepolitik på 

handicapområdet. 

  

Politikken dækker Kobbengården 1 og 3, 

Ullerupdalvej, NOVA og 

Kompetencekollegiet  

 

Bilag 5: Pårørendepolitik på 

handicapområdet 

 

10 min Handicaprådet bakker op om den 

reviderede pårørendepolitik. 

 

– Pia videregiver høringssvaret 

 

 

8. Orientering fra tilgængelighedsudvalg 

vedr. tilgængelighedspuljen 2021 

 

Bilag 6: Foreløbig sagsfremstilling (SEH 

26.4.21) 

 

Bilag 7: Status – 

Tilgængelighedspuljen2020 

 

5 min Brian orienterer.  

 

Handicaprådet tager orienteringen til 

efterretning. 

- Handicaprådet er enige i 

tilgængelighedsudvalgets 

bemærkning ift. Frivilligcenterets 

ansøgning om teleslynger i 

Sundhedshuset: Ansøgningen bør 
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Bilag 8: Overblik - Indkomne 

ansøgninger 2021. Ejendomsafdelingens 

vurdering samt vurdering og anbefalinger 

fra Tilgængelighedsudvalget 

 

imødekommes, men rådet undrer sig 

over, hvorfor teleslynger ikke også er 

en fast del af renoveringsarbejdet i 

de lokaler som udlejes? 

 

Ide til budgetforhandlinger: Kunne 

man få hævet puljen? 

 

Flere rådsmedlemmer lægger op til, 

at Handicaprådet skal komme med 

en indstilling ift. at ændrer 

retningslinjer for 

tilgængelighedspuljen således, at der 

kan afsættes midler til fasteprojekter, 

som realiseres del for del – år for år. 

På vej mod byen for alle. 

 

9. Orientering fra deltagere ved 

Handicaprådenes Dag  

 

- Punkter som Handicaprådet ønsker at gå 

videre med?  

 

 

10 min Bente forlader mødet 

 

Niklas og Børge orienterer om 

dagen, som har inspireret.  

 

Der er ingen konkrete punkter 

Handicaprådet beslutter at gå videre 

med. 

 

10. Drøftelse af henvendelse til det 

kommunale handicapråd - DH og KL's 

fælles principper for borgerinddragelse 

 

- Vil Handicaprådet gøre yderligere? 

 

Bilag 9: Henvendelse fra DH og KL  

 

Bilag 10: Fælles principper for 

borgerinddragelse 

 

5 min Niklas: 

Vi skal være med til at sørge for god 

borgerinddragelse.  

Det er Niklas oplevelse, at 

Handicaprådet bliver hørt mere. 

Foreslår, at borgerinddragelse skal 

være en del af Handicaprådets 

forretningsgrundlag. 

 

Børge: Foreslår, at der afholdes et 

”påtværsmøde” med politikere, hvor 

formålet er, at Handicaprådet viser 

sig som samarbejdspartnere og 

understreger ”vi gerne vil bruges”. 
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Jan: Enig med Børge. Inddragelse er 

vigtig. ”Vi skal tættere på hinanden 

og styrke det faglige grundlag” 

 

11. Nyt fra politikkerne og deres udvalg  

 

5 min Social og Beskæftigelsesudvalget: 

Dagens dagsorden bærer præg af 

arbejdet i SOB, der understøtter det 

rummelige arbejdsmarked. Det er 

værd at lægge mærke til og glæde sig 

over. 

 

Vedr. forandringsprocessen i 

Stoppestedet (–Borgernes Hus): Det 

har været en god og inddragende 

proces, hvor ting er blevet skabt i 

fællesskab. Det er godt. 

 

Sundhedsudvalg: 

Vedr.Sundhedshuset  

Stueplan er snart færdig renoveret.  

Næste step er klimarenovering. De er 

blevet nødt til at annullere at sætte 

klimaskærme op. Timeløn og 

materialer er steget, derfor justeres 

ambitionerne således at budgettet 

holder. 

 

Vedr. Bobleberg: Bobleberg (en 

digital platform for fællesskaber) 

skal snart evalueres. Fredericia 

Kommune købte adgang til byens 

borgere, som et forsøg der løber over 

et år. Det koster kommunen 

110.000kr om året. 

Susanne spørger, om Handicaprådet 

kender til platformen?  

Det er der ikke mange, der gør. 

Bemærkning fra Niklas: Bobleberg 

er en webplatform. Det gør den lidt 

mere omstændelig – ”Den er lidt 

tung”. 
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Vedr. Sundhedspolitikken: 

Sundhedspolitikken er på 

dagsordenen på næste udvalgsrul. 

Herefter sendes politikken i høring. 

Politikken skal rammesætte og 

støttes op med handleplaner.  

 

12. Servicemeddelelser 

 

Herunder coronaopdatering v. Yelva 

 

5 min Yelva: 

Ser en corona-opblusning i 

Fredericia lige nu. Vi er i dialog med 

sundhedsstyrelsen. 

Større aktion i Hannerup Sogn og 

skruet op for testkapaciteten.  

Håber at undgå skolelukninger. 

 

6 Evt. 

 

- Temadag vedr. ny fritidspolitik? 

 

5 min  Der skal vedtages en ny 

fritidspolitik. Handicaprådet er enige 

om, at det er vigtigt, at de er med – 

og starter en god dialog i den 

forbindelse. 

 

Vedr. det kommende kommunalvalg 

Peder: Minder om det kommende 

kommunalvalg; at det kan være en 

god ide for Handicaprådet, at skabe 

noget aktivitet i den forbindelse og 

sætte nogle dagsordener. Peder 

lægger op til at formandsskabet 

tænker videre over hvordan. 

- Den opfordring griber 

formandsskabet 

 


